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Módosító iavaslat

Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 40. § (1)
bekezdése alapján a tőkepiac stabilitásának erősítése érdekében tett egyes kárrendezési
intézkedésekró7 szóló T/8157. számú törvényjavaslathoz az alábbi

módosító javaslato t

terjesztem elő :

A törvényjavaslat 16 . § (4) bekezdése az alábbiak szerint módosul :

„(4) A kárrendezésre jogosult részére fizetendő ellenérték meghatározása során a (3 )
bekezdés szerinti összegb ő l le kell vonni a kárrendezésre jogosultnak vagy jogelődjének
[2008. január 1-jétől] 2015 . április 22-étő l az 1 . § (1) bekezdése szerinti kibocsátó álta l
kibocsátott kötvényére tekintettel jóváírt hozamot.”



Indokolás

A törvényjavaslat 16 . § (4) bekezdése szerint a károsultak számára kifizetend ő összeg

meghatározásakor az értékpapírszámlán nyilvántartott összegb ő l le kell vonni a 2008 . január 1 -

jétől a kibocsátó által jóváírt hozamot. Ez a rendelkezés álláspontom szerint az alábbi indoko k

miatt méltánytalan :

A Quaestor-csoport ügyfelei jellemz ően nem vették fel a hozamot, hanem azt a számlájukon

hagyták, és új kötvények vásárlására fordították . Ráadásul a kötvények fordulójakor kimutatot t

hozamok után megfizették a kamatadót és az egészségügyi hozzájárulást . A törvényjavaslat

lényegében 7 évre visszamenőleg helyreállítja az eredeti állapotot (in integrum restitutio) ,

mintha a befektetésekről szóló szerződések létre sem jöttek volna . A kifizetett hozamok teljes

figyelmen kívül hagyása a kárrendezés során annak törvényesítését jelenti, hogy a Quaestor -

csoport ingyen használta a befektetők pénzét éveken át, amib ő l a beszedett kamatadó és EHO

révén még az állami költségvetés és bevételhez jutott .

Továbbá súlyos elvi és gyakorlati kérdéseket vet fel, ha kárrendezésre jogosultság vizsgálatako r

2008-ig akar visszanyúlni a törvényalkotó . Ebben az esetben - ha az Országgyűlés

következetesen jár el - az érintettek köre nem 32 ezer főt, hanem kb. 120 ezer főt tesz ki . Azok

esetében, akik a hozamot éveken át mindig teljes egészében felvették, a törvényjavaslat szerint

levonandó összeg akár meg is haladhatja az értékpapírszámlán nyilvántartott összeget . Komoly

gyakorlati nehézséget jelenthet, hogy a törvény végrehajtása ráadásul újabb nagymennyiség ű
adat bekérését és feldolgozását igényelné, ami tovább hátráltathatja a hónapok óta hitegetett

károsultak kifizetését .

Ezen aggályok feltehetően az előterjesztő számára is nyilvánvalóak. A hozamokra vonatkozó

korlátozó rendelkezés feltehetően nem is elvi, jogpolitikai, hanem egyszerű pénzügyi

megfontolások miatt került bele a törvényjavaslatba . Így érhető el ugyanis, hogy a korábbi

ígéretekkel szemben a nyilvántartott 130 milliárd forint helyett végül csak 60-65 milliárd

forintot kelljen kifizetni a károsultaknak .



Fentiekre figyelemmel javaslom, hogy a kárrendezés során csak a Quaestor-csopor t
felszámolásának kezdő napjától, azaz 2015 . április 22-ét ől jóváírt hozammal lehessen

csökkenteni az értékpapírszámlán nyilvántartott összeget .

Budapest, 2015 . december 10 .

Dr. Szakács László

(MSZP)
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